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[Alfred Jensen.] I . 
betalingen løsnes fra betingelserne for at 
stemme. Det kan génnemføres, og jeg har 
spurgt, om. man ikke vil foranledige udvalget 
indkaldt. Jeg har ikke fået noget svar, 
men intet svar er vel også et svar. Jeg vil 
dog opfordre både regeringen og tingets 
medlemmer til at overveje det nærmere. 
Der er jo endnu tid til at stille det ændrings- 
forslag, som sikrer, at skattebetalingen 
falder bort, og at det, som dette tings fler- 
tal og som også folkets flertal ønsker, kan 
blive gennemført i denne lov uden forsinkel- 
ser af nogen art. 

(Kort bemærkning). 

Aksel Møller: Til det ærede medlem hr. 
Holger Eriksen vil jeg blot. sige, at det 
forekommer mig, at den debat, der har 
fundet sted her i eftermiddag, viser, at 
spørgsmålet om rækkevidden af § 7 endnu 
er så uafklaret, at det vil være yderst for- 
standigt, at det høje ting gennem et ud- 
valgsarbejde prøver på at nå til fuldkommen 
klarhed over dens rækkevidde. 

Jeg hører til de mennesker, der stadig 
mener, at der må foreligge, en lang: række 
henstandsaftaler truffet før 30. september 
1953. Er de indgået på en måde, som er i 
overensstemmelse med loven? Har den 
altså tilbagevirkende kraft på dette punkt? 
Det forekommer mig at være spørgsmål, 
som nok kunne, egne sig til en nærmere 
drøftelse med den højtærede minister. 

(Kort bemærkning). 

Lorentzen: I modsætning til det ærede 
medlem hr. Aksel Møller har jeg ikke noget 
ønske om, at der finder en udsættelse sted, 
for j eg tror, der har fundet en meget god 
afklaring sted under forhandlingerne her, 
og jeg nærer heller ikke tvivl om, at den 
højtærede indenrigsminister kommer til 
ganske samme resultat, som jeg har for- 
fægtet, og at han vil være ganske uimpo- 
neret og ikke lade sig påvirke af de poli- 
tiske betragtninger, som det ærede medlem 
hr. Holger Eriksen gjorde gældende om de 
store skatteydere og de små skatteydere 
og det hårdhændede venstre og konserva- 
tive folkeparti. Der er nemlig det at sige, at 
det er et sagligt spørgsmål og ikké, noget 
egentligt politisk spørgsmål. Det drejer 

sig om fortolkning af en bestemt paragraf, 
og det klarer man ikke med brede politiske 
betragtninger. Det er et rent og skært lov- 
teknisk spørgsmål. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Ændringsforslag nr. 2 
forkastedes med 93 stemmer mod 60. 

Ændringsforslag nr. 1 
vedtoges med 80 stemmer mod 62; 6 med- 
lemmer tilkendegav, at de hverken stemte 
for eller imod. 

Ændringsforslagene nr. 3홢5 
vedtoges uden afstemning. 

Ændringsforslag nr. 7 
. forkastedes med 93 stemmer mod 60. 

Ændringsforslag nr. 6 
vedtoges med 86 stemmer mod 60. 

Ændringsforslag nr. 8 
vedtoges uden afstemning. 

Ændringsforslag nr. 10 
forhastedes med 92 stemmer mod 60; 1 
medlem tilkendegav, at han hverken stemte 
for eller imod. 

Ændringsforslag nr. 9 
vedtoges med 92 stemmer mod 61. , . 

Ændringsforslagene nr. 11-20,  § 1, så- 
ledes ændret, ændringsforslag nr. 21, gående 
ud på indsættelse af en ny paragraf, § 2 og 
ændringsforslag nr. 22 angående lovforsla- 
gets titel 
vedtoges uden afstemning. 

Lovforslagets overgang til tredie behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om 
ændring i lov nr. 171 af 31. marts 1.953 om 
valg til folketinget [af Steen m. fl.]. 

'(Første behandling findes i tidenden - sp. 
456). 
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Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets tekst og spørgsmålet om 
dets overgang til tredie behandling sattes 
til forhandling under eet. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslagets tekst og dets overgang til tredie 
behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Der er ikke mere at foretage 
i dette møde. 

Tingets næste møde afholdes i morgen, 
onsdag den 9. december, kl. 13 med følgende 
dagsorden: 

1) Spørgsmål til ministrene. 

2) Spørgsmål om fremme af forespørgsel til 
undervisningsministeren af Erik Erik- 
sen m. fl. 

3) Anden behandling af: 

Forslag til lov om ændring af lov om 
lærlingeforholdet. [Af Ingmar Wagner 
m. fl.]. 

4) Anden behandling af: 

Forslag til lov om forlængelse af midler- 
tidige ændringer i forbrugsafgiftslove. 

5) Anden behandling af: 

Forslag til lov om forskellige forbrugs- 
afgifter. 

6) Anden behandling af: 

Forslag til lov om omsætningsafgift af 
forskellige varer. 

7) Første behandling af: 

Forslag til lov om skat til staten af ind- 
komst og formue m. v. [Af Thorkil 
Kristensen m. fl.]. 

' 
8) Fortsættelse af første behandling af: 

, Forslag til finanslov for finansåret fra 
1. april 1954 til 31. marts 1955. 홢 

Mødet hævet kl. 1641. 

36. møde.  

Onsdag den 9. december kl. 13. 

Den første sag på dagsordenen var: 

Spørgsmål til ministrene. 

Af Per Hækkerup til undervisningsministe- 
ren. 

Kan undervisningsministeren oplyse, 
hvad der er foretaget for at sikre den ved 
landstingets udvalgsbetænkning af 21.- 
maj 1952 lovede repræsentation for ung- 
dommen i Ungdommens Udannelsesfond? 

Per Hækkerup: Da rigsdagen for cirka 
1 Y2 år siden vedtog forslaget om, Ungdom- 
mens Uddannelsesfond, var en af de ting, 
som blev berørt under debatten, spørgsmålet 
om, på hvilken måde fondens bestyrelse 
skulle sammensættes. Der blev da fra for- 
skellig side ytret ønske om, at også den 
studerende ungdom fik lejlighed til at 
blive repræsenteret i fondens bestyrelse. 
Under behandlingen i landstinget blev gan- 
ske særligt dette spørgsmål taget op, og 
i landstingsudvalgets betænkning fik det 
følgende formulering 홢 jeg beder om til- 
ladelse til at citere 홢: 

홢Under forhandlingerne drøftedes også 
spørgsmålet om de studerendes repræ- 
sentation, og der var mellem ministeren 
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